

## **CURRICULUM VITAE**

### **Berhane Gebre-Christos**

Ambassador

Extraordinary and Plenipotentiary to the People's Republic of China

### **Posts and assignments**

2017 – Present Ambassador, Extraordinary and Plenipotentiary to the People's Republic of China

**2015 – 2017** Minister, Special Envoy of the Prime Minister.

**2010 – 2015** State Minister of Foreign Affairs, Addis Ababa.

**2012** Acting Minister of Foreign Affairs.

**2002 – 2010** Ambassador to the European Union and the Benelux (Belgium, Netherlands and Luxembourg).

**1992 – 2002** Ambassador to the United States.

Also accredited to Brazil, Argentina and Colombia.

**1991 – 1992** Ambassador at Large, Ministry of Foreign Affairs.

**1988 – 1991** Member of the Central Committee and Head of Diplomatic Relations within the Foreign Relations Bureau of the Ethiopian People's Revolutionary Democratic Front (EPRDF).

**1979 – 1988** Member of the Central Committee of the Tigray People's Liberation Front (TPLF) and Foreign Spokesperson of the TPLF/EPRDF in Europe and the Americas.

**1976 – 1979** Member of the Political Department and Head of Administration and Mass Organizations of the TPLF.

### **Affiliations**

**2016 – Present** Board Member of Tana High-Level Forum of Security in Africa.

**2010 – 2017** Member of Board of Ethiopian Airlines.

**2010 – 2014** Member of Board of Ethiopian Investment Agency.

### **Educational Background**

**1994** University of Amsterdam, MA in International Relations.

## 个人简历

贝尔哈奈·盖布里-克里斯托斯  
大使

驻中华人民共和国特命全权大使

### **职位和职务**

2017 至今 大使，驻中华人民共和国特命全权大使

2015 – 2017 部长，总理特使。

2010 – 2015 亚的斯亚贝巴，外交部副部长。

2012 代理外交部长。

2002 – 2010 驻欧盟和荷比卢大使（比利时，荷兰和卢森堡）。

1992 – 2002 驻美大使，

兼任驻巴西，阿根廷和哥伦比亚。

1991 – 1992 外交部巡回大使。

1988 – 1991 埃塞俄比亚人民革命民主阵线（EPRDF）外交关系外交关系主任兼中央委员。

1979 – 1988 提格雷人民解放阵线(TPLF)中央委员， TPLF / EPRDF 欧洲和美洲外交发言人。

1976 – 1979 TPLF 政治部成员兼行政和社团组织负责人。

### **组织联系**

2016 - 至今 非洲塔娜高级别安全论坛理事会成员。

2010 - 2017 埃塞俄比亚航空公司董事会成员。

2010 – 2014 埃塞俄比亚投资局董事会成员。

### **学历**

1994 阿姆斯特丹大学国际关系硕士。